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Vážení spoluobčané, milí Hlohovčané,
léto se chýlí ke svému konci a  spolu 

s  ním i  čtyřleté volební období, po které 
jsem měl tu čest vést naši obec Hlohovec. 
Ano, čekají nás komunální volby a  čas, kdy 
nám Vy, občané, vystavíte pomyslný účet. 
Nastává okamžik bilancování, zhodnocení 
výsledků naší práce, co se podařilo a zdali je 
Hlohovec krásnější od sadů po Dolní konec, 
jak jsme avizovali před čtyřmi lety ve svém 
volebním programu. Pro mě samotného to 
bylo období získávání nových znalostí a zku-

Úvodník

šeností, které jsou nepřenositelné a které si 
musí člověk opravdu zažít na vlastní kůži. 
Ve funkci jsem zažil jak dobré, tak i smutné 
chvíle. Těch dobrých byla spousta, mnohé 
z nich jsem strávil s Vámi, ať už na kulturních 
akcích nebo třeba při realizaci obecních 
projektů. Mezi smutné chvíle patří ztráta mé 
předchůdkyně, paní starostky Marušky Mi-
chalicové, na kterou tímto vzpomínám a dě-
kuji jí za důvěru, kterou mi spolu s Vámi před 
čtyřmi lety dala, když mi předávala vedení 
naší obce. A děkuji také všem, kteří jste při-

dali ruku k společnému dílu, pomohli a na-
dále pomáháte ku prospěchu obce, bez Vás 
by to nešlo. Každopádně nyní jsem připra-
ven s  čistým svědomím a  klidným srdcem 
ve své práci pro Hlohovec pokračovat, a  to 
hlavně proto, že vidím spoustu započaté 
práce, kterou chci dotáhnout do zdárného 
konce. Teď záleží pouze na Vás, voličích, jak 
rozhodnete, zdali hodnotíte naši práci jako 
úspěšnou a zdali mi dáte Vaši důvěru na dal-
ší období.

Jaroslav Hajda, starosta
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O dění v obci, investicích a hospodaření
„A  bylo veselo v  tem Lohovci“ je zvolá-

ní, které mi vyvstane v mysli, když si zpětně 
promítnu dění a život v naší obci za posled-
ního půl roku. A  to jak na poli kulturním, 
tak i v oblasti investic. Poměrně úspěšně se 
podařilo uspořádat tradiční místní výstavu 
vín a  navázat tak na její historii, za což dě-
kuji zejména všem členům nově vzniklého 
spolku Sdružení hlohoveckých vinařů v čele 
s Michalem Drobiličem, kteří převzali pomy-
slnou štafetu od místní organizace Českého 
zahrádkářského svazu. Nově vzniklý spolek 
je dle slov svých zástupců připraven přiložit 
ruku k  dílu i  u  dalších kulturních akcí, což 
mne velmi těší a  rozhodně budu nápomo-
cen dalšímu rozvoji spolkové činnosti v obci. 
Podařilo se nám také navázat partnerskou 
spolupráci se slovenskou obcí Jahodná, 
přičemž výsledkem společné práce bylo 
nejen setkávání občanů obou obcí, nýbrž 
také získání spousty zkušeností a  pro mne 
zejména nápadů a  inspirací, jak dál rozvíjet 
naši obec a život v ní. V květnu jsme se tak 
spolu s dalšími občany zúčastnili exkurze do 
této naší partnerské obce a následně v červ-
nu vyjel autobus s Hlohovčany na Jahodový 
festival, na kterém mimo jiné vystoupili se 
svým folklorním vystoupením také některé 
hlohovecké děti v čele s verbířem juniorem 
Ondrou Novákem coby vítězem soutěží Ver-
bíř Podluží a Verbíř Slovácka v kategorii do 
9 let. A že jsou Hlohovčani opravdoví šohaji, 
potvrdil zejména Karel „Kornel“ Vlašic nej-
ml., který se stal v  hlavní kategorii stárkem 
Podluží a  v  soutěži o  verbíře Slovácka se 
umístil na krásném druhém místě. Oběma 
našim verbířům gratuluji a moc se těším na 
jejich vystoupení na nadcházejícím Hloho-
veckém vinobraní, bude to opravdu podí-
vaná. Pro folklor v naší obci se bezpochyby 
jedná o  historický okamžik. A  veselo bylo 
i  na hody a  hodky, stárci Jožka Fabičovic 
a Vojta Vachůt zvládli své role i  přes nepří-
zeň počasí na výbornou, za což jim a  jejich 
rodinám patří převeliký dík. Současně se po-
dařilo povznést na další pomyslný stupínek 
také kulturní dění na Patnáctce, kdy jsme 
dokončili malou revitalizaci prostor obecní 

stodoly. Osazena byla nová dřevěná vrata, 
položena dlažba z cihel půdovek a opravena 
elektroinstalace tak, aby bylo možné ji vyu-
žívat pro další potřeby. Zde chci poděkovat 
Františkovi Bartošíkovi a Radimovi Výtiskovi, 
kteří provedli onu opravu a výměnu elektro-
instalace zcela zdarma a já jim touto cestou 
děkuji za všechny Hlohovčany. V  červnu se 
tak podařilo uspořádat malý divadelní festi-
val, který považuji za první vlaštovku v roz-
voji kulturního dění na Patnáctce. Poděko-
vání zde patří manželům Bohunce a Jardovi 
Duškovým, kteří stojí za organizací tohoto 
festivalu a  já jsem rád, že jsem jim v  tomto 
mohl být nápomocen. Dočkali jsme se také 
promítání dvou fi lmů a sice loňského divác-
ky úspěšného Zátopka a letošního, fi lmový-
mi kritiky velmi dobře hodnoceného snímku 
„Fylm : Vyšehrad“, ze kterého jsem však byl 
docela rozčarován pro jeho vulgární výraz, 
se kterým se opravdu neztotožňuji. Bohužel 
se ukázalo, že akustika obecní stodoly není 
nikterak valná a nyní pracuji na vyřešení to-
hoto problému, což je také jedním z důvodů, 
proč jsme přerušili další promítání. Děkuji 
tímto trpělivým divákům a  předpokládám, 
že až pomine současné hektické období, 
které pro mne momentálně vrcholí přípra-

vou na 16. hlohovecké vinobraní a  navazu-
jící komunální volby, tak někdy v říjnu určitě 
shlédneme nějaký další zajímavý fi lmový 
snímek. Zde se ukazuje obrovská výhoda 
obecní stodoly a je docela možné, že promí-
tat bychom mohli i přes případnou nepřízeň 
počasí nejen v říjnu, ale i v listopadu. Součas-
ně připravujeme projekt rekonstrukce celé 
Patnáctky, která by mohla v budoucnu slou-
žit jako spolkový dům v kombinaci s malou 
obecní vinotékou a turistickým informačním 
centrem. Nápady by tedy byly, nyní je třeba 
na nich zapracovat a hlavně, to nejdůležitěj-
ší, vymyslet zdroje fi nancování tohoto pro-
jektu či dotační tituly, které tento projekt 
pokryjí. Není pochyb o přínosu takového zá-
měru pro spolkový život v obci, dost dobře 
si totiž dokážu představit i  různé jiné akce, 
které se zde budou moct konat, například 
cimbálové večery, přednášky, setkání jubi-
lantů či třeba oslavy narozenin kohokoliv 
z nás Hlohovčanů. Že jsme opravdu zajíma-
vá obec potvrzuje i hudební prolog Lednic-
ko-valtického hudebního festivalu, který se 
konal na konci srpna u místního kulturního 
domu a na kterém vystoupily dechové kape-
ly ze Srbska, Bosny a Hercegoviny a České re-
publiky. Byla to opravdu pořádná nálož ne-



NAŠA DĚDINA • 2/2022 3

Naše poděkování patří manželům  Janě a Martinovi Čechovým, 
kteří vždy velmi ochotně přispějí na pomoc svou radou a zkušenostmi 

při návrzích na výsadbu zeleně v naší obci i přiložením rukou 
k dílu při vysazování rostlinek.

Jaroslav Hajda a Marie Bartošíková

spoutané energie, rytmů a  melodií a  tímto 
děkuji pořadatelům za projevenou důvěru 
k uspořádání takovéto akce. Již nadcházející 
víkend se můžeme těšit na další ročník Hlo-
hoveckého vinobraní, jehož přípravy vrcholí 
a  jehož headlinerem je česká popfunková 
kapela Monkey Business. A zmínit chci ještě 
připravovaný „Parýžfest“, který vzniká pod 
taktovkou našeho Františka Drobiliče ml. 
a Josefa Vališe z Valtic a na kterém vystoupí 
mnozí interpreti v čele s Fredym, zpívajícím 
hity kapely Queen. 

Krom kulturního dění se realizovaly také 
mnohé investice a projekty. Dokončena byla 
a  již slouží dětem mateřské školy enviro-
mentální zahrada s hracími prvky a venkov-
ní učebnou, vše s dotačním příspěním místní 
akční skupiny MAS Lednicko-valtický areál. 
Dokončena byla také výstavba pouličního 
osvětlení v  lokalitě V  trnkách včetně dopl-
nění osvětlení v ulici Dolní konec. Současně 
byla provedena výměna původních výboj-
kových svítidel za úsporná LED svítidla v uli-
cích Hlavní, Dědina a Valtická. V současnosti 
také probíhá obnova drobných sakrálních 
staveb v  obci, která se týká celkem 6 křížů 
a  sochy u  školy a  je realizovaná odborným 
restaurátorem. Finišují také práce na míst-
ním hřbitově, kde bylo dostavěno oplocení, 
srovnává se povrch a realizují se kolumbaria. 
Zahájena byla také výstavba odborné učeb-
ny ve třetím nadzemním podlaží základní 
školy, která bude po dokončení sloužit jako 
multifunkční učebna informatiky a  přírod-
ních věd a  která se realizuje za přispění 
z  dotačního programu MAS LVA. V  přípra-
vě jsou projekty výstavby inženýrských sítí 
v lokalitách U rybárny, Krátká, Za humnama 
a V trnkách, jejichž realizaci se však začneme 

věnovat až po volbách, protože opravdu ne-
jde dělat všechno naráz. Lokalita V  trnkách 
si žádá zásah v  podobě úpravy pozemků, 
protože současný stav nedovoluje optimál-
ní využití dané lokality k výstavbě.  Zmínit se 
musím i  o  započatých projekčních pracích 
na projektu inženýrských sítí v  Šulaperku, 
kde v příštím roce vzniknou spolu s novým 
územním plánem nové stavební pozemky. 
Samotný územní plán obce je v běhu, ačko-
liv obcí se šíří nepravdivé informace, že se 
nic neděje a že vše stojí na mně samotném 
a územní plán brzdím. Nevím, kdo má potře-
bu toto šířit, ale je to zbytečné a není tomu 
tak. Na podzim nás čeká veřejné projednání, 
přičemž nyní čekáme na projektanta územ-
ního plánu, až do jeho návrhu zapracuje 
veškeré výsledky jednání pořizovatele, kte-
rým je Městský úřad v  Břeclavi s  účastníky 
a dotčenými orgány. Každopádně nedokážu 
předpovídat, zdali se neobjeví někdo, kdo 
tento projednaný fi nální návrh bude sabo-
tovat a  napadat, doufám, že se tak nesta-
ne a že se v roce 2023 podaří schválit nový 
územní plán obce Hlohovec. O  investicích 
budu ještě pokračovat, podařilo se nám to-
tiž schválit projekt obnovy a bezbariérovosti 
chodníků v  ulici Dědina a  na tento projekt 
byla získána dotace ze Státního fondu do-
pravní infrastruktury. V  plánu jsou také již 
dříve zmiňované revitalizace ulic Lipová 
a Ke kostelu. Vše by se mělo stihnout v příš-
tím roce. Ještě letos se však pustíme do re-
konstrukce povrchu parkoviště u školy, které 
si o to svým stavem vyloženě říká. Nově zde 
bude provedena pojezdná betonová dlažba, 
která bude z  vizuálního hlediska rozhodně 
vhodnějším řešením než stávající nevzhled-
ný asfalt. A opravou povrchů budeme letos 

ještě pokračovat, protože se bude realizo-
vat pro mnohé vymodlená oprava povrchu 
vozovky ulice U  rybárny, které však bude 
předcházet výměna vodovodního řadu spo-
lečnosti Vodovody a kanalizace Břeclav s.r.o., 
kterou se nám podařilo vyjednat. Rozhodně 
by nemělo smysl pustit se do opravy asfalto-
vého povrchu, když se pod tímto povrchem 
nachází vodovodní potrubí na hranici život-
nosti. A ulici U rybárny se budeme věnovat 
i v případě chodníků, které jsou zde v dosti 
špatném stavu a  v  některých místech do-
konce chybí, což je nutné dát do pořádku. 
Tedy suma sumárum, opravdu je co dělat 
a  jak vidno, v  Lohovcu je a  bude opravdu 
veselo i nadále.

Jaroslav Hajda, starosta
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Mateřská škola

Projekt enviromentalní zahrady u mateřské školy

Projekt je spolufi nancován z dotační výzvy Program rozvoje ven-
kova místní akční skupiny MAS Lednicko-valtický areál z.s. V současné 
době zahrnuje MAS Lednicko-valtický areál území obcí Břeclav, Bulha-
ry, Hlohovec, Lednice, Podivín, Přítluky, Rakvice, Valtice a Velké Bílovi-
ce. Spolek má ambice i předpoklady stát se vůdčím aktérem rozvoje 
našeho regionu.

Předmětem projektu je úprava nevyužívaných ploch zahrady za 
mateřskou školou v Hlohovci a vytvoření naučného areálu sloužícího 
pro malé občánky naší obce. Byla vytvořena enviromentální zahrada 
s malým lesíkem, který bude zelenou oázou klidu, poznání a zábavy 
pro hlohovecké děti. Mít malý kousek přírody takřka při ruce je pro 
učitelský kolektiv místní mateřské školy neocenitelná pomoc při vý-
chově našich nejmenších. Cílem vý uky v prostorách školky je u dětí 
vytvářet elementární povědomí o okolní přírodě a dění, vlivu člověka 
na životní prostředí a vytváření základů pro odpovědný  postoj dítěte 
k životnímu prostředí. Realizace záměru zásadním způsobem obohatí 
a prohloubí stávající výukový  a vý chovný  koncept v mateřské škole. 

V  rámci projektu došlo k  výsadbě zeleně, vybudování herního 
programu, vybudování venkovní učebny a pořízení vybavení učebny. 
Výsledkem je vytvoření venkovního prostoru, který dětem mateřské 
školy spojí hru s výukou.

Vý měra řešené plochy činí 2 200 m2 a na ní bylo vysazeno 72 ks 
keřů, 44 ks stromů a byly instalovány herní prvky a mobiliář - venkov-
ní učebna a vybavení učebny (stoly, lavičky, tabule), bobovací kopec, 
hmyzí domek, ptačí budky, broukoviště, dřevěná zvířata k posezení, 
ježovník, ohniště s posezením, bludiště z keřů, bobovací kopec, tee-
pee, jednosměrná lanová dráha (20,0 x 2,3 x 4,2 m, z akátový ch kůlů 
a ocelový ch trubek kotvený ch do betonový ch patek) s povrchem tlu-
mícím náraz, pítko pro ptáky, sestava klád, naučná tabule stopy v pří-
rodě a pexeso, pískoviště (z akátové kulatiny zabudované do země), 
vodní prvek z  akátového dřeva kotvený  do betonový ch patek jako 
součást pískoviště, mini otočné kolo, dřevěný  xylofon a přírodní lavice 
na kulatině. Byly vysázeny dřeviny a to plnokvětá třešeň, bříza bělo-
korá, habr obecný , javor mléč, jírovec pleťový , jabloň obecná, třešeň 
obecná, hloh obecný , muchovník Lamarcův, lípa srdčitá borovice lesní, 
líska obecná a oseta květnatá louka. 

O MAS Lednicko-valtický areál

Místní akční skupiny (MAS) jsou založeny na principu partnerství 
mezi subjekty veřejného a soukromého sektoru, které spojuje zájem 
o  rozvoj určitého území. Jedná se o  místní společenství složené ze 
subjektů, které zastupují místní socioekonomické zájmy – veřejné 
i soukromé (tvoří ji skupiny občanů, neziskové organizace, soukromí 
podnikatelé, obce, svazky obcí apod.). Jejich společným cílem rozvoje 
vymezeného území – venkovského regionu a jeho zemědělství a při 
získávání fi nanční podpory z Evropské unie a z národních programů 
pro svůj region.

Výhodou místních akčních skupin je, že pracují tzv. zdola, tedy že 
iniciativa při rozvoji regionu vychází primárně od jeho obyvatel. Pro 
dotační období 2014–2020 připravily všechny místní akční skupiny 
strategie komunitně vedeného místního rozvoje (SCLLD). V rámci této 
strategie zanalyzovaly svá území, jejich potřeby a požadavky a rovněž 
defi novaly možné cíle podpory z  prostředků poskytovaných Evrop-
skou unií.

Města, obce a soukromé subjekty v území Dobrovolného svazku 
obcí Lednicko-valtický areál také využily příležitosti a ke dni 7. 5. 2015 
založily místní akční skupinu s názvem MAS Lednicko-valtický areál, z. 
s., která má právní formu spolku. Hlavní iniciativu při zakládání měly 
Město Břeclav a obec Lednice, postupem času se však připojily další 
subjekty z regionu Dobrovolného svazku obcí Lednicko-valtický areál. 
V současné době zahrnuje MAS území obcí Břeclav, Bulhary, Hlohovec, 
Lednice, Podivín, Přítluky, Rakvice, Valtice a Velké Bílovice. Spolek má 
ambice i předpoklady stát se vůdčím aktérem rozvoje našeho regionu.

web MAS LVA : https://www.mas-lva.cz
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Dění v mateřské škole

Dětský den

Prázdniny jsou za námi a naše školka opět 
přivítala jak děti, které se vrátily po prázdni-
nách, tak i  děti nově přijaté, které nahradily 
nové malé školáky – nyní už prvňáčky místní 
základní školy. Byly přijaty všechny děti tříleté, 
které mají právní nárok na přijetí a ještě zbylo, 
stejně jako v minulých letech, několik volných 
míst na „nepovinné“ děti dvouleté.

Nyní probíhá adaptační fáze nově přícho-
zích dětí. Ty se seznamují s novým prostředím 
a  novou životní situací, někdo ještě teskní po 
mamince, jiní už se pomalu zapojují do společ-
ných aktivit. Velkým kladem naší malé dvou-
třídní školky je kromě téměř rodinné atmosféry 
i krásná školní zahrada zařízená v přírodním sty-
lu, která se letos dočkala prostřednictvím dota-
ce významného rozšíření, k  němuž byl využit 
přilehlý nevyužívaný obecní pozemek. Bude to 
takový malý lesík, kde budeme trávit spoustu 
času, učit se, bavit a hrát.

Celý školní rok je před námi a opět nás čeká 
jak spousta vzdělávacích aktivit, tak i zábavy.

Kolektiv učitelek MŠ.

V sobotu 28. května se u kulturního domu konal dětský den. Jako 
každý rok, tak i letos na děti čekalo spousta zábavy a her, mezi nimi na-
příklad lanovka, mobilní horolezecká stěna či laserová střelnice. Děti 
mohly shlédnout vystoupení kouzelníka a něco se přiučit v jeho kouzel-
nické dílně. Své taneční dovednosti předvedla taneční skupina N.C.O.D. 

a místní soubor Lohovecké děti. Velký zájem si získalo malování na obli-
čej a spousta dělí jásala nadšením z předvedení hasičských vozidel. Dě-
kujeme všem, kteří se na tomto příjemném setkání podíleli, děti měly 
evidentně obrovskou radost.

Jaroslav Hajda
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Základní škola

Školní akademie

Začal nový školní rok 2022/2023

28. června se kulturní dům zaplnil 
množstvím rodičů a ostatních rodin-
ných příslušníků, kteří se přišli podí-
vat na školní akademii, pořádanou 
Základní školou Hlohovec. Představe-
ní, která děti předvedly, byla plná ta-
nečních vystoupení i hraných scének, 
kterých se děti zhostily s bezprostřed-
ností a radostným zápalem. Prvňáčci 
si za doprovodu hudby zacvičili, žáci 
druhé třídy zatancovali Pomádu, tře-
ťáci zahráli a zazpívali Červenou Kar-
kulku a čtvrťáci předvedli představení 
ušité jim na míru jejich paní učitel-
kou Elenou Jankovičovou s  názvem 
Collcentrum Hlohovec – Parýž, péče 
o  občany při akutních problémech 
a  starostech.  V  závěru jsme zhlédli 
prezentaci páťáků, kteří po ní dostali 
od třídní učitelky Hany Sítkové vy-
svědčení a  zvoneček. Závěrečným 
zazvoněním se rozloučili s  naší ško-
ličkou a nám nezbývá než jim popřát, 
aby zdárně pokračovali v dalším stu-
diu a aby se jim v životě vždy dařilo.

Marie Bartošíková

Letní prázdniny skončily a  školou se opět 
rozneslo dětské štěbetání, smích a hlas školní-
ho zvonu. Všem školou povinným začal nový 
školní rok, tentokrát tematicky zaměřený na 
vodu jako základní součást Země a podmínku 
života, „Rok vody“. 

Slavnostní zahájení školního roku proběhlo 
1. září před budovou základní školy za účasti 
mnoha hostů z řad rodičů a veřejnosti. Nechy-
běl ani pan starosta Ing. Jaroslav Hajda, který 
přišel žáky pozdravit a popřát jim šťastný start 
a  hodně školních úspěchů. Žáci nahlédli také 
do svých tříd, aby se přivítali se spolužáky a paní 
učitelkou a  povyprávěli obrovské množství 
prázdninových zážitků. Nejvíc natěšeni a  plni 
očekávání byli letošní prvňáčci, které všem 
představila a slavnostně přivítala paní ředitelka 
a zároveň třídní učitelka Mgr. Hana Müllerová. 
Do lavic první třídy jich usedlo 17, šest chlapců 
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a jedenáct dívek a stali se nejpočetnější třídou 
naší školy, která má letos celkem 68 žáků v pěti 
třídách. Pedagogický sbor zůstává ve stejném 
složení jako v minulém roce, jedinou změnou je 
nová asistentka pedagoga paní Eva Havlíková, 
která bude pomáhat v 1. třídě. 

Nejen novým prvňáčkům, ale nám všem, 
žákům, učitelům i  rodičům přejeme, aby za-
čínající školní rok byl plný nových zážitků, 
vědomostí a  dovedností, ale především, aby 
proběhl ve zdraví klasickou prezenční výukou 
ve třídách. Doufáme, že přerušení náročnou di-
stanční výukou je již minulostí a čekají nás jen 
samé příjemné školní dny a události, na které 
se těšíme.

Mgr. Hana Müllerová, ředitelka školy
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Vítání občánků

V neděli 12. června měl starosta Hlohovce 
Jaroslav Hajda příležitost přivítat v obřadní síni 
nové občánky naší obce a předat jim malý dá-
rek. Ve třech skupinkách tak mohl uvítat devět 
dětí s  jejich rodiči, a  to šest chlapců a tři děv-
čátka. K  příjemné atmosféře přispěla zpěvem 
děvčátka z naší školy za doprovodu pana učite-
le Karla Vlašice. Dětem přejeme, aby z nich vy-
rostli dobří občané naší krásné obce a rodičům 
hodně radosti z nich.

Marie Bartošíková
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Poděkování za sraz padesátníků

Setkání seniorů

V  sobotu 21. 5. 2022 se uskutečnilo slav-
nostní přijetí padesátníků místostarostkou 
obce. Jednalo se  o setkání spolužáků z jedno-
ho ročníku, a proto se ho zúčastnili i ti, kteří své 
kulaté jubileum oslavili již v minulém roce.  Na 
obecním úřadě nás uvítala místostarostka obce 
paní Marie Bartošíková, která nám poděkovala 
za vše, co jsme doposud pro obec udělali, a ka-
ždý z nás obdržel pamětní list.  Svým vystou-
pením nás potěšil i folklorní soubor Lohovecké 
děti, který nám zazpíval písničky a zarecitoval 
básničky. 

Po přijetí na obecním úřadě jsme se přesu-
nuli do prostor základní školy, do které někteří 
z nás zavítali po 40 letech. Společně jsme si pro-
hlédli vybavení tříd, učeben v půdních prosto-
rách a zavzpomínali, jaká byla škola v době, kdy 
jsme ji navštěvovali my. Někteří si i zazvonili na 
školní zvon, který ve škole dosud slouží.  

Další naše cesta vedla na místní hřbitov, 
kde jsme položili květiny na hroby našich učite-
lů a zavzpomínali na ně: p. Adámka, p. Slunské, 
p. Vlašicové.  Pak jsme se přesunuli do prostor 
restaurace Usedlost pod vinohrady, kde jsme 
poseděli až do pozdních večerních hodin.

V  pátek 2. září se v  kultur-
ním domě uskutečnilo další 
setkání seniorů pořádané obcí 
Hlohovec. Pozvání k tomuto se-
tkání přijalo na 65 našich spolu-
občanů. U  malého pohoštění 
a skleničky vína si povyprávěli, 
zazpívali a  někteří i  zaverbo-
vali za doprovodu harmoniky 
pana Františka Radkoviče. Pan 
starosta přichystal další sérii 
fotografi í z  minulých dob, na 
kterých se poznávali jako malé 
děti nebo krojovaní na hodech.

Bylo to velmi příjemné se-
tkání.

Marie Bartošíková

Tímto bych chtěla jménem všech jubilantů 
poděkovat zaměstnancům Obecního úřadu za 
vřelé přijetí na OÚ, dětem za krásné písničky 

a básničky, a vedení Základní školy Hlohovec za 
umožnění prohlídky školy.

Za jubilanty Sylva Vlašicová
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Divadelní mini festival na patnáctce

Hlohovec je živá vesnice, kde přetrvávají 
tradice, týkající se hlavně folkloru či vína. Ale 
proč vesnickou kulturu neobohatit něčím dal-
ším? Divadlo!

Divadelní spolek byl kdysi aktivní i  v  naší 
obci. Naposledy pod vedením učitele pana An-
tonína Návary, možná někteří pamětníci ještě 
vzpomenou na své prarodiče učící se texty her.

Před pár lety, kdy u  nás zakoupil chalupu 
herec pan Zdeněk Černín, odstartovaly letní di-
vadelní podvečery Dvorního divadla. Malý dvo-
reček pojmul zhruba 40 lidí a hrávalo se po celé 
léto, bylo to krásné. Bohužel nic netrvá věčně, 
pan Černín chalupu prodal a divadlo v Hlohovci 
zaniklo.

Mně osobně to chybí a moc. Proto jsem si 
začala pohrávat s myšlenkou, zkusme to znovu.

Divadelník sice nejsem, ale mám spousty 
kamarádů, kteří mají kamarády...a to i v herec-
kých kuloárech. Oslovila jsem nejprve jedny, 
kteří s nadšením souhlasili, na ty se navázali dal-
ší a hned byly k dispozici tři soubory. Napoprvé 
by to mohlo stačit, když už jsou tři, je z toho fes-
tival! Pan starosta se touto myšlenkou nadchl 
spolu se mnou a ledy se hnuly.

Hlohovec má sice krásný, opravený kulturní 
dům, ale máme taky starý domek na Dědině č. 
15 a tam je stodola. Náramný nápad pana sta-
rosty. Chtěla sice trochu poopravit, aby mohla 

by být pro tyto účely k dispozici, ale povedlo se.  
Na jaře začaly úpravy jako výměna trámů, vrat, 
elektroinstalace, podlahy a  vznikl překrásný 
prostor. Nejen pro divadlo, ale pro nás všechny.

Termín divadelního festivalu na Patnáctce 
byl vybrán na 11. 6. 2022, shodou okolností 
ne zrovna šťastně. Část spoluobčanů odjela do 
spřátelené obce Jahodné na Jahodový festival, 
tentýž den byla Hudba na kolech a Břeclavský 
pivní festival, takže spousty z  Vás mělo jiný 
program. Vám, kteří jste se přišli podívat, moc 
děkuji. Myslím, že to byl krásný zážitek. Kdo ne-
přišel, neměl čas nebo mu to uniklo, nezoufej-
te, neházíme fl intu do žita a za rok to zkusíme 
zopakovat.

Co a koho jste mohli vidět? Pozvání přijaly 
tři soubory, dva z dalekých Teplic a jeden z Pra-
hy.

Pousmáli jsme se u pohádky pro starší, kdy 
hru Příběhy z jednoho pokoje od autora Jiřího 
Dědečka nastudovalo teplické studio The Spis. 
Pražští Divadlo na kusy předvedli autorskou 
hru režiséra, scénáristy, spisovatele a žurnalisty 
Martina Jandy, Měsíc v úplňku. Veselá truchlo-
hra, jak ji nazvali, poukazovala na lidské nedo-
statky a chtíče. Celý večer zakončilo Krušnohor-
ské divadlo z Teplic hrou od Arnošta Goldfl ama 
Modrá tvář, která v roce 1993 zvítězila v drama-
tické soutěži O cenu Alfréda Radoka.

Další divadelní „cirkusový kousek“ jsme 
mohli vidět 11.8.2022 v  zahradě u  KD. Přijelo 
za námi kočovné divadlo Bude nebude kůň 
s  představením Cirkus Faust. Odpoledne jste 
v ulicích mohli vidět jejich artisty a muzikanty, 
kteří nás lákali na odpolední představení.  Jak 
to k létu patří, atmosféra byla velmi uvolněná, 
někteří seděli na lavičkách, jiní postávali ve stí-
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Hlohovec má partnerskou obec

Obec Hlohovec navázala spoluprá-
ci se slovenskou obcí Jahodná a první 
společnou akcí se stala účast na pro-
jektu přeshraniční spolupráce INTER-
REG V-A  Slovenská republika – Česká 
republika. 

Obec Jahodná leží v  Trnavském 
kraji, ve vzdálenosti 10 km severně od 
Dunajské Stredy. V  Jahodné žije 1551 
obyvatel a  rozloha obce činí 1569 ha. 
První písemná zmínka o obci je z roku 
1552. V současnosti vede obec paní sta-
rostka Ing. Jarmila Ribánszky, místosta-
rostkou je paní Agota Rebro. Obec Ja-
hodná leží na tzv. Žitném ostrově, který 
je největším říčním ostrovem v Evropě 
a který je ohraničen řekami Dunaj, Malý 
Dunaj a Váh. Jedná se o rovinatou kra-
jinu s množstvím termálních pramenů, 
přičemž samotnou obcí protéká řeka 
Malý Dunaj, která nabízí zajímavé mož-
nosti plaveb po řece, rybolovu a rybích 
specialit.

V  listopadu 2021 jsme společně 
s  paní starostkou podepsali „Dohodu 
o spolupráci partnerov na malom pro-
jekte“, jejímž předmětem je realizace 
malého projektu s  názvem „Zvýšenie 
atraktívnosti kulturného a  prírodného 
dědičstva“. V  rámci projektu proběhla 
dvoudenní exkurze za účasti někte-
rých zastupitelů, pracovníků obce 
a také zájemců z řad veřejnosti, kteří se 
v uplynulé době podíleli na některých 
našich projektech. Účastníci exkurze se 
seznámili s životem v obci Jahodná, se 
zástupci obce a s členy místních spolků 
absolvovali tvořivé řemeslné dílny, pro-
hlédli si místní pamětihodnosti a  pří-
rodní dědictví, z čehož stojí za zmínku 

nu stromů nebo seděli na dece. Děti švitořily, 
ve chvíli, kdy se na scéně objevil čert, tajily dech 
a schovávaly se za maminky.

Za mě vše vyšlo na výbornou. Divadelníci 
nám zajistili báječný kulturní zážitek a dle jejich 
slov si to rovněž užili naplno a moc se jim u nás 
líbilo.

Takže za rok nebo i dříve zase? Jsem otevře-
ná všem nápadům, myšlenkám i připomínkám.

Všem, kdo se na realizaci a přípravách podí-
leli, patří velký dík.

Bohumila Dušková

Pan Josef Šenk a paní Ludmila Kobzíková - Mal-
čicová v režii pana Návary
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zejména římskokatolický kostel v  barokním 
stylu z  roku 1747, který nechal postavit Ká-
roly Esterházy. Další zajímavostí je množství 
historických vodních mlýnů, z  nichž některé 

byly v  nedávné době zrekonstruovány a  ně-
které ještě na rekonstrukci čekají. Naši partneři 
z obce Jahodná se budou nyní účastnit hloho-
veckého vinobraní, takže i Vy máte možnost se 

s nimi seznámit. A v budoucnu se spolu s námi 
můžete zúčastnit nějakého z  dalších zájezdů 
do naší partnerské obce.

Jaroslav Hajda

Balkánská pouť

Po dvou letech odkladů kvůli covidové 
pandemii se v květnu konečně uskutečnil náš 
zájezd s názvem „Balkánská pouť“ po stopách 
Cyrila a Metoděje a jejich žáků, organizovaný 
farností Valtice.Společně s  poutníky z  Valtic 
a  Moutnic se na zájezd vydaly Hlohovčanky: 
Terka Kašníková, Věrka Drobiličová, Marta 
Žemličková, Kája Jakubeková a Káťa Flašková.

První zastávka byla velmi symbolická, ve 
slovinském Mariboru, kde roste nejstarší vin-
ná réva na světě. Stara trta (stará réva) už má 
více než 400 let, díky čemuž byla zařazena do 
Guinessovy knihy rekordů. Rodí ročně několik 
kilogramů červených hroznů. A  v  Mariboru 
studoval na vinařské škole i  jeden náš rodák, 
Jan Vlk, učitel na vinařské škole ve Valticích.

Z  Mariboru to není daleko do Záhřebu, 
hlavního města Chorvatska. Další zastávkou 
bylo Sarajevo, hlavní město Bosny a Hercego-
viny. V  Sarajevu se mísí několik náboženství 
a poznáte to podle nejvýznamnějších staveb : 
Gaziho mešity z 16.století, katolického chrámu 
Nejsvětějšího srdce Ježíšova, pravoslavného 
chrámu Narození Panny Marie a Nové synago-
gy. A opět i zde jsme narazili na výraznou čes-
kou stopu, protože na výstavbě jmenovaných 
chrámů spolupracoval náš architekt Karel 
Pařík. U nás není příliš známý, ale Sarajevo ho 
opěvuje, protože na přelomu 19. a 20. století 

projektoval nejméně 110 realizovaných sta-
veb po celé Bosně a Hercegovině.

Po cestě ze Sarajeva nás čekala zastávka 
ve starobylém Mostaru, k němuž jsme se blížili 
podél břehů nádherné řeky Neretvy klikatící 
se malebnými údolími. V roce 1992 vtrhla do 
Mostaru a  jeho okolí občanská válka těsně 
po vyhlášení nezávislosti Bosny a  Hercego-
viny. V  první fázi bojovali Chorvati, obývající 
zejména západní břeh řeky Neretvy, společ-
ně s  Bosňáky z  východního břehu, proti srb-
ským jednotkám, neboť Srbsko si toto území 
nárokovalo. Na jaře 1993 ale proti sobě z ne-
známých důvodů obrátili zbraně i  někdejší 
spojenci - hercegovští Chorvaté a  bosenští 
muslimové. Stopy války, která pro město skon-
čila v  roce 1994, jsou v  ulicích Mostaru stále 
víc než patrné. Mostar do jisté míry zůstává 
rozděleným městem. Východní část a  úzký 
pruh kolem Neretvy patří muslimům, západ je 
křesťanský (chorvatský). Obě části si žijí vlast-
ní život, ale turista to prakticky nepostřehne. 
Nejsou tu zátarasy, zdi ani cedule a kavárničky 
vypadají stejně tam i tam. Hranice vede stále 
ještě v hlavách obyvatel. Symbolem Mostaru 
je Stari most postavený v  letech 1556-66 os-
many. Dne 9. listopadu 1993 byl most zničen 
po dvoudenním odstřelování, viník není znám.

„Mostar nebude Mostarem, dokud nebu-

de znovu postaven Starý most,“ prohlásil je-
den místní činovník. A  Starý most opět stojí. 
Zacelit jizvy na duši města ale bude chtít víc 
času než zacelit jizvy na jeho těle. Obnova 
mostu probíhala v letech 2001-4, z víc než půl-
ky byly použity původní kamenné bloky,které 
vylovili ze dna Neretvy v prosinci 1997 vojáci 
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mezinárodních sil, chybějící díly byly vylámá-
ny ve stejném kamenolomu, odkud pocházel 
i původní materiál. V roce 2005 byl obnovený 
most zapsán na seznam světového kulturního 
dědictví UNESCO. Zajímavostí je, že v  létě se 
z jeho nejvyššího bodu konají skoky do vody 
místních mladíků, kteří si tak již nejméně od 
konce 16. století dokazují mužnost a  dospě-
lost. Ale my jsme měli štěstí na 3 takové mladí-
ky už i v květnu !

A  nás čekala už 4.balkánská země, Černá 
Hora. Ta zažívá v  posledních letech ohromný 
turistický boom a  přímořské letovisko Budva 
připomíná svou výstavností Monte Carlo. Já se 
ovšem zamilovala do kamenného městečka 
Kotor ve slavné zátoce Boce Kotorské. Kotor 
spolu se zálivem je od roku 1979 součástí svě-
tového kulturního dědictví  UNESCO a  není 
divu, protože tak bohatou historii má málokte-
ré město : ve starověku tu byla  řecká i římská 
osada, v 7.-12. stol. byzantská pevnost, v letech 
1420-1797 byl Kotor ovládán Benátčany, 1799-
1918 součást habsburské monarchie, poté sou-
část Jugoslávie. Kotor patří v celém Středomoří 
k nejzachovalejším kamenným městům..

Albánií jsme projeli velice rychle, abychom 
se dostali do hlavního cíle naší cesty, města 
Ohrid v  Severní Makedonii na břehu stejno-
jmenného jezera, nejstaršího na světě, kterému 
zde přezdívají Makedonské moře. Makedonci 
jsou na Ohrid a okolí právem velmi hrdí a nazý-
vají jej „Ztracená perla Balkánu“. Je to docela při-

léhavé, protože je to místo poměr-
ně neznámé a  turistickým ruchem 
vcelku nedotčené.V  tomto městě 
působili žáci Cyrila a Metoděje a po-
kračovatelé jejich díla, sv.Naum a sv.
Kliment Ohridský, který je nejuctí-
vanější místní postavou. On dokon-
ce Cyrilu a Metodějovi pomáhal při 
jejich moravské misi. Přes bouřlivou 
historii, zemětřesení, i dlouholetou 
nadvládu Turků je mnoho budov 
zde obdivuhodně zachovalých či 
zrekonstruovaných. Dokonce až ve 
20.století byl objeven římský am-
fi teátr zbudovaný kolem roku 0 ! 
V kostele sv.Sofi e z 11.st. jsme viděli 
tak nádherně zrestaurované fresky-
,až přecházel zrak. Mě nejvíc okouz-
lil malý kostelík sv.Jovana postavený na útesu. 
Na kouzelný západ slunce za ním se určitě ještě 
někdy přijedu podívat.

Obrovský význam pro náboženskou křes-
ťanskou tradici dokládá velký počet kostelů 
a  klášterů v  celé oblasti kolem Ohridského 
jezera. Údajně jich bylo 365, pro každý den je-
den. Dodnes jich zůstala asi polovina. My po 
hodině plavby navštívili klášter sv. Nauma, kde 
je tento žák Cyrila a Metoděje i pochován.

Na zpáteční cestě jsme navštívili i  hlavní 
město Skopje, rodiště matky Terezy, které bylo 
totálně zničeno při zemětřesení v  r. 1963. Je 
zde zbudováno novodobé velkolepé centrum 

Slavnost Božího těla

V  neděli 19. června se 
uskutečnila slavnost Božího 
těla průvodem po Dědině. 
Svou přítomností ji obohatili 
i naši krojovaní z řad mládeže 
a to osm chlapců a čtyři děv-
čata a  samozřejmostí jsou 
i děti nastrojené do krojů. Za 
doprovodu dechové hud-
by Hornobojani jsme obešli 
všechny čtyři oltáře, které 
byly před domy Vlašicových 
na Dolním konci a Drobiličo-
vých, Kurkových a Michalico-
vých v Dědině. Všem jim patří 
velký dík za přípravu oltářů 
a  našemu panu faráři Karlu 
Janouškovi za požehnání 
celé naší obci.

Marie Bartošíková

s ohromnými sochami makedonských veliká-
nů starověku Alexandra Velikého a  jeho otce 
Filipa II. Takové ohromné monumenty nikde 
jinde v Evropě neuvidíte.

A  ještě jedno hlavní město nás čekalo, 
Bělehrad v  Srbsku s  největším pravoslavným 
chrámem na Balkáně , který je zasvěcen patro-
nu Srbska sv.Sávovi.

Já se do těchto končin určitě ještě někdy 
vrátím, protože díky našim chorvatským před-
kům v  nás koluje balkánská krev a  Balkán je 
naše stará domovina, já to tam alespoň takto 
cítila !

Kateřina Vlašicová-Flašková
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Ozvěny národopisných slavností na Slovácku

Verbíř Podluží a Slovácka

Po odeznění dvouleté přestávky zaviněné 
covidem se znovu konal ve dnech 3.-5. 6.2022. 
ve Tvrdonicích již 66. ročník  národopisných 
slavnosti ,,Podluží v písní a tanci“ a ve Strážnici  
77. ročník ,,Mezinárodního folklorního festi-
valu  Strážnice“,který  probíhal 23.-26. 6. 2022. 
Naše Slovácké regiony se tu představují 

Naše slovácké regiony s  tu představí ve 
svých místních krojích, tanci zpěvu a  hudbě. 
Celá tato velkolepá událost je postavena tak, 
že probíhají nejprve oblastní přehlídky v regi-
onech a následně se všichni představí na slav-
nostech ve Strážnici, aby ukázali a reprezento-
vali  to svoje hnízdečko. Vyvrcholením těchto 
slavností je soutěž v mužském tanci verbuňk, 
který je zapsán i v seznamu světového kultur-
ního dědictví UNESCO a řídí tedy se statutem 
pro něj vydaným. Zúčastni se jí dva vítězové 
z každé regionální oblasti.

Do regionálních oblastí spadají: Brněn-
sko, Hanácké Slovácko, Horňácko,  Kyjovsko, 
Uherskobrodsko, Uherskohradišťsko, Stáž-
nicko a  také Podluží což je naše regionální 
oblast, a proto  nás nejvíc zajímá. Pro nás jsou 
redionálním  kolem právě tvrdonské slavnos-
ti zvané ,,Podluží v  písni a  tanci „. Na těchto 
slavnostech je jako zlatý hřeb slavností soutěž 
,,O stárka Podluží.

Bylo by to ode mne neupřímné, kdybych 
nepřiznal, že jsem hrdý, jako i  řada dalších 

Už když mi byl jeden rok, nastrojila mě 
máma poprvé na hody do kroje. To si nepa-
matuji, ale viděl jsem se na fotkách. Potom 
už jsem chodil na každé hody a hodky v kroji. 
Obdivoval jsem velké kluky, jak umí verbovat 
a doma jsem je napodoboval. Na jaře tohoto 
roku jsem začal jezdit do Břeclavi na hodiny 
k panu Švachovi. Učili nás tam verbovat nej-
lepší verbíři Marek Salay, Jan Huňař a  další. 
Moc mě to bavilo a doma jsem pilně trénoval. 
Když jsem vyhrál první soutěž o  titul Verbíř 
Podluží, která se konala 15. 5. v Týnci, byl jsem 
mile překvapený a moc rád. Další soutěž Ver-
bíř Slovácka se konala 18. června v Uherském 
Hradišti. Jel jsem tam s rodiči brzy ráno, pro-
tože se konaly dopoledne zkoušky s cimbálo-
vou muzikou. Soutěžilo ještě dalších 13 kluků 
do 9 let. Vytáhl jsem si číslo jedna a řekl jsem 

hlohoveckách občanů ,,patriotů“ na to, že ve 
Tvrdonicích to byl právě reprezentant obce 
Hlohovce. Velmi schopný a šikovný šohaj Karel 
Vlašic,(1999), který svým uměním a  šarmem 
okouzlil odbornou porotu a získal i cenu divá-
ku. Soutěž vyhrál a byl zvolený stárkem Podlu-
ží. V historii Hlohovce je to druhý hlohovecký 
mládenec. Před 30 lety to byl táž podobně 
šikovný Martin Vlk. 

Prestižní cenu Stárka Podluží v přítomnos-
ti ministra kultury a hejtmana Jihomoravského 
kraje předal Karlu Vlašicovi shodou okolností 
další hlohovecký občan JUDr. Pavel Kašník, na 
kterého jsme také právem hrdí, neboť byl jako 
historicky první občan Hlohovce zvolen za Ji-
homoravský kraj do Poslanecké sněmovny ČR.

Vítěství ve Tvrdonicích otevřelo Karlu Vla-
šicovi cestu na Strážnický národopisný festival 
do velmi prestižní soutěže ve verbování. Také 
tady prokázal náš Kája své schopnosti a umění 
a  v  obrovské konkurenci získal mezi 36 fi na-
listy ze všech  regionů Moravského  Slovácka 
velmi krásné 2. místo. Musím podotknout, že 
spolu s Kájou jsme mohli během festivalu od-
poledne ve Strážnici vidět reprezentovat Hlo-
hovec ve verbuňku i ještě mladého, ale velmi 
nadějného osmiletého Ondřeje Nováka, který 
zde vystoupil jako host, neboť krádce před tím 
zvítězil v Uherském Hradišti v nejmladší kate-
gorii dětská verbířské  soutěži. Velkou radost 

Verbuňk
Cyril Michalica.

Verbuňk to je tanec slavný,
proto v UNESCU je zapsaný,

je to tanec sólový, 
při tom velmi náročný.

Proto, že je náročný,
tak se také soutěží,

který šohaj výš vyskočí,
jaké cifry předvést umí.

Soutěží se ve Strážnici, 
sjedou se tam ti nejlepší,
Od Kyjova, z Horňácka,
z Dolňácka aj z Podluží.

  

V tomto roce Podluží
hájil mladík šikovný,

co byl stárkem Podluží
v Tvrdonicích zvolený

Nadějný to tedy šohaj
hned druhé též místo vyhrál.

Karel Vlašic to tedy byl,
co Hlohovec tak proslavil.

Ve své třídě byl první
Ondřej Novák osmiletý,

ke Kájovi přidružený;
oba verbíři výborní. 

Starosta je spokojený
a s ním všichni Lohovčani, 

že Hlohovec prezentují;
zlatou naši vesničku

na moravském Slovácku.   

si, že bych mohl být první. To se mi taky spl-
nilo. Byl to super pocit, všichni mi gratulovali. 
Taky mě pozvali, abych vystoupil na Meziná-
rodním folklorním festivalu ve Strážnici, který 
se konal ve dnech 23. - 26. 6. 2022. Moc jsem 
se na to těšil. Jel jsem tam s rodiči na dva dny 
a  spali jsme ve stanu. Vystoupení přihlíželo 
prý asi 6 tisíc lidí, jak mi řekli rodiče. Z  Hlo-
hovce tam bylo hodně lidí, kteří mi fandili. 
Byl to super zážitek! O  prázdninách mi naši 
řekli, že mě pozvali na vystoupení do Vídně, 
které se bude konat 3. 9. Trochu se bojím, že 
jim nebudu rozumět, protože se tam mluví 
německy a my se ve škole učíme anglicky, ale 
snad to zvládnu.

Poslední akce mě čeká na Vinobraní 
v Hlohovci.

Ondřej Novák, 8 let

oba udělali i starostovi obce Ing. arch. Jar. Haj-
dovi tím, že tak úspěšně reprezentovali  svou 
obec a přispěli tak k povědomí o krásné obci 
Hlohovci.

Cyril Michalica st.
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Poděkování

Děkujeme paní Janě a Věře 

Drobiličovým, které se každoročně 

ujímají funkce pokladních při 

pořádání hodů, hodků a krojového 

plesu.

Hody

21. a 22. srpna sa odehrály, pro mňa, ty naj-
lepší hody v roku. Byly v takovém nevšedním 
módu, protože počasí bylo jak na húpačce. Ra-
dar jsme pozorně sledovali, co půl hodinu, ale 
se zatlýma zubama a  nervama pevnýma jak 
kameň, jsme to ustáli. Včil s odstupem času si 
myslím, že bysme sa uživili jako plnohodnotné 
rosničky. V nedělu sa počasí aspoň do večere 
umírnilo a bylo pod príjemným mrakem, takže 
hodování bylo pred kulturním domem. Zato 
v pondělí jsme tak tak prošli průvod a mose-
li jsme sa stěhovat do kulturního domu. Sice 
má menší kapacitu oproti placu venku, ale 
dobrých ludí sa vejde všady, takže to ani nešlo 
tolik poznat. Myslím, že aj naším novým cha-
sovním prírůstkom sa tento príjemný zážitek 
zalúbil a  budú držat tradicu, jak držali naši 
rodiče pred nama. No a ked sem sa 30. srpna 
vrátil dom, misky byly prázdné, plechy vylíza-
né, a to znamenalo jediné - hody, milé hody, 
už sem dohodoval.

Tak za rok sa budem pod májů zase celá 
chasa těšit, až dojdete pohodovat.

Stárek Jožka Fabičovic
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Jugoprolog

Pořádná nálož nespoutané energie, rytmy mnoha tanců, melodie několika žánrů. Takový byl Jugoprolog Lednicko-valtického hudebního festiva-
lu 2022, dvoudenní minifestival, který se konal 26. srpna u kulturního domu v Hlohovci a který do Hlohovce přinesl dávku balkánského temperamen-
tu, která nám Hlohovčanům rozhodně není cizí. Účastníci této kulturní akce zažili pravou balkánskou dechovku, vystoupily zde kapely Bojan Ristic 
Brass Band ze Srbska, Divanhana z Bosny a Hercegoviny a český Harmálek Orchestr. 

Jaroslav Hajda
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Od února do května se konalo velké množství závodů v atletice i pla-
vání a to také z důvodu kvalifi kace na Letní Olympiádu dětí a mládeže 
v Olomouci. Lukáš pokračoval především v plavecké přípravě a absol-
voval týdenní soustředění v Polsku s Ostravským klubem. Výsledky jar-
ních a pak i letních závodů byly nad očekávání a Lukáš opět přesvědčil 
o své všestrannosti. Vede tabulku ČR ml. žáků ve skoku vysokém 183 cm, 
v hodu kriketem 71,21 m a v běhu na 1 km. I v jiných disciplínách patři 
mezi nejlepší žáky ČR.  Překonal dlouholeté okresní rekordy v pětiboji, 
60m překážek, skok vysoký, skok daleký, hod kriketem. Díky tomu se mu 
podařilo získat nominaci Jihomoravského kraje na LODM a to v plavání 
/4 chlapci ročníku 2009/ tak i v atletice. 

PLAVÁNÍ

• 02/2022 České Budějovice – 5x 1. místo, 2x 2. místo, 1x 4. místo
• 03/2022 Olomouc  – 4x 1. místo, 2x 2. místo
• 04/2022 Brno Cena – kraul. 4boj /50, 100, 200, 400 m kraul/  - 1. místo 

součtem FINA bodů
• 05/2022 Brno Krajské závody – 3x 1. místo, 2x 2. místo, 2x 3. místo, 1x 

4 .místo
• V červnu se konalo Mistrovství ČR ročníku 2009 v Č. Budějovicích, ale 

bohužel si Lukáš v den odjezdu ve škole způsobil výron kotníku a mu-
sel svůj start odhlásit. Stalo se to 10 dní před Olympiádou a nebylo 
jisté, zda nebude ohrožena jeho účast.

ATLETIKA

• 02/2022 Memoriál Josefa Sečkáře Brno 
• 1. místo v běhu na 50 m 
• 1. místo ve skoku dalekém výkonem 554 cm

• Mistrovství ČR st. žactva Praha - 9. místo ve skoku vysokém výkonem 
164 cm

• 04/2022  Racio běh – 1. místo běh na 1 km
• Břeclavská laťka – 1. místo v kategorii staršího žactva ve skoku vyso-

kém výkonem 183 cm  
• Odznak všestrannosti okresní i krajský přebor - 1. místo v jednotlivcích 

a zároveň i jako školní družstvo a postup do zářijového republikového 
kola

• 06/2022  Pohár rozhlasu REPUBLIKOVÉ kolo – 1. místo školního druž-
stva a obhajoba titulu z 2021

• Mistrovství Moravy a Slezska v 5tiboji  Přerov – 1. místo
• Mistrovství ČR v 5tiboji Praha – 2. místo

V neděli 26.6.2022 byla zahájena Olympiáda a Lukáš si s výpravou 
JmK užil výjimečnou atmosféru zahajovacího ceremoniálu na Andrově 
stadionu v Olomouci. 

Plavecká výprava měla nejnáročnější program, kdy jediný volný den 
bylo pondělí. Od úterý do čtvrtka už trávili na bazéně dobu od 8-20 hod. 
pouze s obědovou přestávkou. 

Nebyl prostor na zhlédnutí a fandění jiných sportů. Přenosy byly pře-
nášeny ČT sport a následně je možné vše shlédnout na kanále YouTube.
Dopoledne probíhaly kvalifi kace a odpoledne fi nále.  Všechny plavecké 
kvalifi kace Lukáš potvrdil postupem do fi nále.

V  úterý obsadil na 200m motýl 4. místo a  v  polohové štafetě se 
chlapci umístili na 2. místě.  Zároveň si dopoledne prošel na atletickém 
stadionu úspěšně kvalifi kací ve skoku vysokém.

Středa byla pro Lukáše nejnáročnějším dnem. Dopoledne proběhly 
kvalifi kace na 100m kraul a 100m motýl s postupem do odpoledního 
fi nále.  Odpoledne absolvoval fi nále výšky, kde potvrdil roli favorita výko-
nem 183 cm a získal zlatou medaili. Bohužel se kvůli fi nálovým závodům 
v  plavání nemohl zúčastnit medailového ceremoniálu, takže medaili 
převzal jeho kamarád a spolužák Matěj.  Plavecké odpoledne bylo pro 
nás velmi emotivní. Moderátor představil Lukáše na fi nále 100m kraul 
jako zlatého medailistu z výšky a aplausem celého bazénu tak vyvolal 
husí kůži asi u všech.  Po doplavání na 1. místě s novým osobním rekor-

Sport

VLAJKONOŠEM JmK NA OLYMPIÁDĚ DĚTÍ A MLÁDEŽE
dem už ho moderátor pojmenoval přímo „plaveckou Ester Ledeckou“.  
Následně si ve stejné odpoledne ještě vyplaval 3. místo na 100m motýl 
a 2. místo v kraulové štafetě.

Čtvrtek opět cinkl 1. místem na 50m kraul a Olympiádu Lukáš zakon-
čil 10. místem na 400m kraul.

Celkově tedy získal z LODM 3x zlato, 2x stříbro, 1x bronz, 1x 4. místo 
a 1x 10. místo a díky zlatým medailím z různých sportů si zasloužil roli 
vlajkonoše při závěrečném ceremoniálu.

O letních prázdninách se Lukáš připravoval opět na plaveckém kem-
pu Květoslava Svobody ve Znojmě a  sportovním kempu veslařského 
klubu v Hodoníně. Koncem prázdnin ho ještě čeká 5denní soustředění 
se svým plaveckým klubem Delfín v Uherském Brodě.

Začátkem září by měl absolvovat Republikové kolo Odznaku vše-
strannosti v Brně, což je školní soutěž družstev a jednotlivců v 10tiboji 
v ne přímo atletických disciplínách.

Doufáme, že ho i nadále bude sport bavit a bude mu přinášet nejen 
radost, pohodu psychickou i fyzickou, ale především sportovní přátelství, 
zážitky a režim do života. 

Bohdana Drobiličová
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Letošní pořádání turnaje LVA připadl na 
naši tělovýchovnou jednotu. Turnaje se zú-
častnily týmy Moravanu Lednice, FK Valtice, 
Sokolu Charvátská Nová Ves a domácího So-
kolu Hlohovec.

Zápasy se hrály za mimořádně teplého 
počasí a přinesly tyto výsledky:

Ch. N. Ves – Hlohovec   2 : 1

A

Ne 14. 8. Hustopeče - Hlohovec 0 : 1

So 20. 8. Hlohovec - Bořetice 3 . 0

Ne 28. 8. 14.30 Hlohovec - Mikulov

So 10. 9. 16.00 Hlohovec - Charvátská Nová Ves

Ne 18. 9. 16.00 Mor.Žižkov - Hlohovec

Ne 25. 9. 16.00 Hlohovec - Nosislav

Pá 28. 9. 11.45 Křepice - Hlohovec

Ne 2.10. 15.30 Boleradie - Hlohovec

Ne 9.10. 13.15 Hlohovec - Vranovice

Ne 16.10. 15.00 Březí - Hlohovec

So 22.10. 15.00 Hlohovec - Podivín

Ne 30.10. 14.00 Kostice - Hlohovec

So 5.11. 14.00 Hlohovec - Ivaň

B

Ne 14. 8 Týnec/Hrušky - Hlohovec B 10 : 0

Ne 21. 8. Hlohovec B - Bulhary 3 : 1

Ne 28. 8, 17.00 Hlohovec B - MSK Břeclav

So 3. 9. 16.30 Rakvice/Zaječí - Hlohovec B

Ne 11. 9. 16.30 Hlohovec B - Sedlec

Ne 18. 9. 16.00 Velké Bílovice B - Hlohovec B

So 24. 9. 16.00 Hlohovec B - Valtice B

Ne 2.10. 10.00 Lanžhot B - Hlohovec B

Ne 9.10. 15.30 Hlohovec B - Šakvice

So 15.10. 15.00 Přítluky/Lednice B - Hlohovec B

Ne 23.10. 15.00 Hlohovec B - Kostice B

Jelikož nemáme pro malý počet hráčů družstva dorostu a žáků, dohodli 
jsme se s Moravanem Lednice, že kluci vycházející ze základny mohou 
přestoupit do tohoto oddílu, proto bude žákovské družstvo Moravanu 
Lednice trénovat na naše hřišti a zároveň odehraje tyto zápasy na na-
šem hřišti.

Ne 28. 9. 10.00 Lednice – Zaječí

Ne 10. 9. 10.00 Lednice – Valtice

Ne 2.10. 10.00 Lednice – Charvátská Nová Ves

Ne 16.10. 10.00 Lednice – Velké Němčice/Nosislav

Ne 30.10 10.00 Lednice - Popice

Antonín Koryčánek

Turnaj o pohár LVA

Rozpis zápasů

Valtice        - Lednice      2 : 1
o 3. místo
Lednice      - Hlohovec    2 : 0
o 1. místo
Valtice        - Ch. N. Ves 2 : 1

Putovní pohár převzali fotbalisté FK Valti-
ce, kteří v semifi nále překvapivě porazili favo-

rizovaný Moravan Lednice a  ve fi nále otočili 
nepříznivý výsledek s Charvátskou Novou Vsí.

Nejlepším střelcem turnaje se stal Michal 
Florus z  FK Valtice, který obdržel dres repre-
zentanta Jana Kuchty. Sobotní horké odpole-
dne se vydařilo a všichni zúčastnění byli spo-
kojení.

Antonín Koryčánek
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Milostivé léto II 

Stejně jako v loňském roce, i letos je mož-
né využít akce nazvané „Milostivé léto“, která 
bude trvat od 1. září do 30. listopadu 2022. 
Platbu je nezbytné provést v daném časovém 
rozmezí, jedinou výjimkou je situace, kdy exe-
kutor neodpoví ve stanoveném termínu. Díky 
Milostivému létu je tak možné se zbavit příslu-
šenství dluhů vůči veřejným institucím či stát-
ním fi rmám a  znatelně snížit částku, kterou 
je potřeba zaplatit. Při využití této možnosti 
bude možné v uvedené době zaplatit pouze 
původní dlužnou částku (jistinu) zvýšenou 
o částku ve výši 1 815 Kč na náhradu nákladů 
exekutorovi. Dojde tak k odpuštění všech úro-
ků, penále a dalších poplatků. 

Dluh může být odpuštěn:

• fyzické osobě, která není v  insolvenčním 
řízení a  jejíž exekuce je vedena soudním 
exekutorem.

 Milostivé léto se vztahuje na exe-
kuce zahájené před 28. říjnem 
2021 kvůli dluhům u…

• Státu, samospráv, měst, úřadů
• Státních fondů a příspěvkových or-

ganizací, veřejných škol
• Městských, státních a polostátních 

fi rem (např. ČEZ, České dráhy či do-
pravní podniky)

• Zdravotních pojišťoven, státních 
nemocnic

• Českého rozhlasu či České televize

Jak máte postupovat?

• Doporučeným dopisem nebo da-
tovou schránkou sdělte exekuto-
rovi, že Milostivého léta II využijete. 
Pokud neznáte stávající výši dluhu, 
můžete jej zároveň požádat o tuto 
informaci.

• Do 30. listopadu 2022 doplaťte 
svůj původní dluh zvýšený o část-
ku 1 815 Kč na účet exekutora. Do 
poznámky uveďte např. „Úhrada 
jistiny – Milostivé léto, Jméno Pří-
jmení“. 

• Pro jistotu informujte exekutora 
o  zaplacení Vašeho dluhu ještě ji-
nými prostředky.

• Exekutor následně vydá rozhodnu-
tí, kterým potvrdí splacení Vašich 
dluhů.

Co když exekutor nekomunikuje?

• Když požádáte exekutora o sdělení 
výše zbývajícího dluhu do 15. listo-
padu 2022 a on do 15 dnů neodpo-
ví, tak se lhůta k úhradě dluhu pro-
dlužuje o počet dnů, o který soudní 
exekutor lhůtu 15 dnů překročil, 
a  neskončí dříve než 5 dnů ode 
dne, kdy jste odpověď obdrželi. 

 Příklad: Pan Malý informoval exeku-
tora o svém záměru využit Milostivé 
léto a  poprosil o  údaj o  výši dluhu. 
Exekutorovi byl dopis doručen dne 

13. listopadu a panu Malému odpověděl až 
30. listopadu. Odpovědět trvalo 17 dnů. Pan 
Malý má však čas zaplatit svůj dluh do 5. 
prosince, protože exekutorovi trvalo dlouho, 
než odpověděl.

• Když exekutor vůbec neodpoví: je možné 
podat podnět či stížnost u Exekutorské ko-
mory České republiky.

Exekuce jen na příslušenství?

Exekuce vedené jen pro vymožení příslu-
šenství dluhu se budou od 1. září 2022 pova-
žovat za uhrazené, a to i bez požádání. 

Info: Do milostivého léta se nejspíše dob-
rovolně zapojí i některé banky – Moneta Mo-
ney Bank, Komerční banka, Česká spořitelna či 
ČSOB. Na detaily je potřeba se zeptat u kon-
krétní banky, podmínky výše uvedené se na 
toto vztahovat nebudou.

Autor projektu Milostivého léta uvedl: 

„Jsem rád, že se podařilo prosadit opakování 
Milostivého léta, které pomohlo desetitisícům 
lidí navrátit se do běžného života. Mnoho dluž-
níků se na tuto akci nestihlo připravit i z důvo-
du dramatického nárůstu cen energií, případně 
čelili obstrukcím ze strany některých exekutorů. 
Proto je třeba ji zopakovat. Důležité je zdů-
raznit, že Milostivé léto bude poslední šancí 
k  ukončení exekucí na dluzích vůči státu. Je 
zde i velký prostor pro solidaritu v rámci rodin 
i  v  oblasti dluhového poradenství, kdy bude 
možné zodpovědným dlužníkům pomoci z dlu-
hových pastí. Zároveň upozorňujeme, že pokud 
dlužníci zaplatí větší část ze své exekuce již 
nyní, nejsou ještě součástí Milostivého léta. Je 
důležité ještě připomenout, že Milostivé léto se 
uskuteční až od 1. září a bude trvat do 30. listo-
padu,“ řekl Marek Výborný (KDU-ČSL). 
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AED

Milí spoluobčané. Velmi mě těší, že se le-
tos podařilo pro naši obec pořídit automatický 
externí defi brilátor, zkráceně AED. Dovolte mi 
vám tento přístroj, se kterým i  laik může za-
chraňovat životy, trochu představit.

AED je přímo konstruován a určen k laic-
ké resuscitaci, takže jej může použít opravdu 
každý. Najdeme jej často na místech s vyso-
kou koncentrací osob (nádraží, supermar-
kety, divadla, zdravot-
nická zařízení, velké 
fi rmy, …), ve výbavě 
je má i  policie a  hasiči, 
stále častěji je vídáme 
i  v  menších obcích na 
veřejně dostupných 
místech v centru. 

AED se skládá 
z  vlastního přístroje 
velikosti malé krabice 
a  dvou nalepovacích 
elektrod. Být svědkem 
srdeční zástavy je znač-
ně stresující zážitek, 
právě proto je použití 
AED velmi jednoduché. 
Názorná zobrazení na 
přístroji i  elektrodách 
ukazují, co a  jak dělat. 
Po zapnutí vám navíc 
přístroj hlasem v  češ-
tině dále pomáhá se 
správným postupem 
resuscitace. Po nalepení 
elektrod si AED sám vy-
hodnotí srdeční rytmus 
a  podle výsledku pak 
postupuje dál. Při urči-
tém typu náhlé srdeční 
zástavy, kdy se srdeční 
komory místo mecha-
nické práce pouze ne-
kontrolovatelně chvějí 
(takzvaná fi brilace ko-
mor), se přístroj pokusí 
tuto poruchu rytmu 
opravit elektrickým vý-
bojem, takzvanou de-
fi brilací.

I  při okamžitém za-
volání záchranné služby 
uběhnou dlouhé minu-
ty, než k nám dorazí. Čas 
v  tomto případě hraje 
velmi důležitou roli. Dle 
statistik se s každou mi-
nutou bez defi brilace 
snižuje šance na záchra-
nu o zhruba 10 %. Proto 
čím dříve se AED použi-
je, tím lépe.

Náš AED bude 
umístěn v  ochranném 
boxu na budově pošty, 
tak aby byl lehce pří-
stupný každému, kdo 

ho bude potřebovat. Jelikož formou článku 
není možné zodpovědět všechny dotazy, pro-
běhne v nejbližší době i  informativní setkání 
pro občany v našem Kulturním domě, termín 
včas upřesníme. Navazovat pak budou i prak-
tická školení v malých skupinách pro všechny, 
kteří by si použití AED chtěli nacvičit. Všichni 
jste srdečně zváni!

MUDr. Tomáš Chládek
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Oslava 100letého trvaní našého chrámu páně sv. Jana Nepo-

muckého

Na den 16. Května l.p. 1936 oslavily jsme 100leté trvání našeho Kos-
tela. Ráno v 8 hod. šlo se průvodem po vesnici z Musikou a přítomen byl 
i Hasičský zbor. Průvod dirigoval náš p. Kaplan páter Popelár. Po vratění 
průvodu do Kostela sloužíl dustojný pán Probošt z Mikulova slavnou mši 
svatou. po mši svaté a krátkém pohostinství odjel dustojný p. Probošt 
znaší obce. Odpoledne šlo proceství k sv. Jánu Nepomúckemu našému 
Patronu chrámu páně. Ukončení cirekvní oslavý byly sv. požehnáním. 
Další program tohoto památného dne byla taneční zábava pro naši mlá-
dež.

Nová cirekvní památka 24. Květnem 1936

Jan Nejeschleba a  jeho man-
želka Marie č. 5 nechaly postaviti za 
humnami u „Prandličky“ malou Kap-
ličku, která je ozdobená z  obrazem 
sv. rodiny. Dne 24. Května 1936 vyšla 
kní Procesie za přítomnosti pana Fa-
ráře Tichtla z Valtic a  dvou Kaplanů. 
Po dosti dlouhem proslovu našého 
místního Kaplana Patera Popelaře 
byla posvěcená.

Zradostí a  úctvou ať každý po-
hledne k obrazu sv. rodinu při chůzi 
do pola by byl posilněn k celo denní 
práci své.

II. President Dr. Edvard Beneš 

ve Valticích

Dne 14. června 1936 jel pán Pre-
sident autem za doprovodu vyso-
kých státníku a jeho choťi jižní Moravou a stavil se taky ve Valticich. Přijel 
od Lednice kde byl i hostem Knížete Aloise z Lichtensteinu a do Valtic 
dorazil v 17 h 20 minut. Při vystoupení na Tribůnu zahrála hudba Národní 
Hymnu a p. President byl bouřlivě pozdravovan. Za město Valtice jej vítal 
p. starosta města Kipetz. Po dosti dlouhem proslovu v jazyku německem 
poděkovál p. president též německy p. starostovy na což jej vítal za české 
obecenstvo a českou menšinu ve Valticích p. řidicí učitel Grunt z Valtic. 
Pán President též poděkovál a vyslovíl své přáni by se učiněné křivdy po 
strance národní hleděli vždy v dobrém urovnati a národ né jen u nás ale 
vcelem státě se navzájem snášel. Potom vepsál p. President jako hlava 
státu sve jméno do pamětní Knihy města Valtic a zestupuje do auta stá-
le bourlivě pozdravovan. Byl velmi nadšen a z úsměvem všem děkoval. 

Historie

Dějiny Hlohovce – 9. část
Zdržel se ve Valticich jen 10 minut a odjel v 17 h. 30 m. směrem k Miku-
lovu.

18/10 37 Andrys

Úmrtí p. Presidenta T. G. Masarýka

Dne 14. září 1937 to bylo v úterý o 3.29 hod. zemřel první president 
Československé republiky prof. Dr. Tomáš Garrigue Masaryk na zámku 
v Lánech. v Celé republice byl smutek. Zemřel muž, který byl ctěn a mi-
lován veškerým lidem a odešel po životě, kterým se zapsal hluboko do 
duší všech ěrnýách příslušníků 
našeho státu.

Tento svobodný stát bu-
dovál pro svůj národ, což mu 
bylo nejkrásnejším ůkolem. 
Zůstane nám povždy velikým 
vzorem člověka a občana! Svou 
energií, pílí a  věděním vyrostl 
nejen v  první osobnost naše-
ho národa, ale v osobu formá-
tu světového – přesto, že jeho 
původ byl v chalupě panského 
deputátníka. Síla jeho ducha 
přemohla všechny překážky.

Zemřel ale myšlenky bu-
dou žíti po všechny věky.

!!! Věčná paměť Tomáši Ma-
sarykovy!!!

Pohřeb v úterý 21. září 1937

Národní a státní pohřeb presidenta Osvoboditele konál se 21. září  
z pražského Hradu. Hned v Pátek byla rakev převezená s Lán na Hrad, 
kde byla až do úterka vystavená v Plečnikově síni. Členové vlády snesli 
rakev z Plečnikově síně na hradní nádvoří. Zde se s presidentem Osvobo-
ditelem jménem celého státu a jeho občanstva rozloučil pietní řečí pre-
sident Dr. Edv. Beneš a předseda vlády dr. Hodža. Pohřebního průvodu 
se zúčastnili vedle rodiny presidenta, vlády, parlamentu a vojska i čelní 
diplomatičtí hosté a zástupci cizích států. Průvod šel pražskými ulicemi 
a  s  Prahy byl převezen 
president Osvoboditel do 
Lán, kde byl na prostém 
venkovském hřbitůvku 
pochován vedle své ze-
mřelé choťi.

V naší obci byla v ten 
den za p. presidenta 
Osvoboditele sloužena 
mše svatá a na pohřeb byl 
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poslán za obec starosta obce Klimovič Jan. President T. G. Masaryk zů-
stane nám provždy zářným vzorem a skláníme se všichni hluboce před 
velikostí našeho prvního presidenta Osvoboditele T. G. Masaryka.

Smuteční Slavnost na pamět Presidentu Osvoboditelovy v naší 

obci 

V den pohřbu 21. září 1937 byla v naši obci uspořádána smuteční 
trýzna za zemřelého pána presidenta Osvoboditele za účasti učitel-
ského zboru, žáku zdejší školy, občanstava a všech místních korpo-
rací. Smuteční trýzna se konala před pomníkem padlých. Za vedení 
učitwlstva, žáci překrásně ozdobili pomník, před nimž byla postave-
ná busta p. Presidenta černým fl orem dekorovaná. U pomníku stáli 

místní hasiči čestnou stráž až do večera. 
Ku zhromázdení promluvil o  nesmrtel-
ném díle milovaného Osvoboditele říd. 
učitel E. Procházka.

Smutečný projev vyzněl velmi důstojně!

Jedná se o doslovný přepis rukopisných 
zápisků Petra Slunského gramaticky 

neupravovaný.
Z Pamětní knihy Obce Hlohovce přepsala 

a textem popsanými fotografi emi ze svého 
archívu doplnila Marie Sítková

Š E V C I

Bažant Michael

z č. 91

Krupička Jakub

z č. 162

Vlašic Stephan

z č. 59

Fabičovic Augustin

nar. 1840, † 1860
č. 81

Fojtíček Thomas

nar. 1842
z č. 108

Sítek Mathias

nar. 1853, † 1886

Fanta Vincenc

nar. 1859, † 1917
Pocházel ze Ždánic
v roce 1888 si vzal Annu Letafkovou z Hlohovce 
zvanou „Fantovka“ – tato dělávala oblíbenou 
zábavu na svatbách – zatahovala, kupovala ne-
věstu, verbovala apod.

Záhorský Václav

nar. 1865 v Luhačovicích, † 1953
v Hlohovci od roku 1890; nejdříve měl za ženu 
Annu Kopaničovou, jež v roce 1918 zemřela, v r. 
1933 si vzal vdovu z Hlohovce Annu Drobiličo-
vou, roz. Imrichovou pocházející z Prušánek 
ševcovský mistr
č. 27 – dnes Dolní konec

Ráček František

nar. 1873 , †1952; pocházel z  Popovic; v  roce 
1899 si vzal Annu Plavcovou. Také jeho syn Jo-
sef byl ševcem – viz níže
dnes Dolní konec 152
ševcovský mistr

Garčic Josef

nar. 1887
manželka Emilie Horáková z Boleradic – svatba 
v roce 1911
č. 245

HLOHOVEČTÍ ŽIVNOSTNÍCI A ŘEMESLNÍCI 
(od poloviny 19. století do roku 1950 a řemeslníci přivydělávající si ke svému zaměstnání 

za socialismu)
ČÁST III.

Snopek Augustin

nar. 1889, † 1961
v roce 1923 svatba s Růženou Schallenbergero-
vou, dcerou pekaře z č. 30
1914 – ševcovský tovaryš
dnešní ulice Hlavní č. 92

Kroupa Josef (Krúpa)

nar. 1892 v Lanžhotě; † 1966; sňatek v r. 1920 
s  vdovou Hermínou Drobiličovou – Fantovou 
nar. 1887, která byla kolem roku 1914 školnicí 
v místní škole
nejdříve na č. 12 v  ulici Dědina – v  podnáj-
mu u  poštorenského faráře Slunského, poté 
v dnešní ulici Lípová č. 264
za socialismu mu bylo z důvodu vysokého věku 
umožněno v živnosti pokračovat
ševcovský mistr

Vlk Josef

nar. 1898, †1953
dům č.p. 166
Pekárek František
nar. 1899, jeho otec pocházel ze Šardic
v roce 1922 si vzal Marii Hubičkovou z Valtic
č. 126 – dnes ulice Hlavní
pracoval jako obuvnický pomocník v Chlapec-
kém sirotčinci města Brna ve Valticích 

Vaškovič Jakub

nar. 1900, 
měl kolem 10 dětí; nejmladší dcera Jana dožila 
v ústavu v Klentnici

dům č. 115 – dnes v ulici Dolní konec, později 
na č. 31 ve stejné ulici (již neexistuje)

Ráček Josef – syn Františka Ráčka

nar. 1904
v roce 1934 si vzal Annu Hubenou z Dobrého 
Pole

Nejezchleba Antonín (otec Františky Sadíl-

kové)

nar. 1905, †1978; vyučil 
se v  roce 1923 u  svého 
strýce – výučního mistra 
Františka Ráčka
Po převratu s  živností 
skončil
dům č.p. 204 (dnes se 
jedná o ulici Hlavní)

Veverka František

nar. 1907, † 1979; 1932 - sňatek s Annou Vlko-
vou z Hlohovce
neofi ciálně „ševcoval“ i za socialismu
dnešní ulice Hlavní 223

KNÉZLÍK Tomáš

nar. 1907, † 1983; 
narodil se v  Hagenbergu v Dolním Rakousku, 

KROUPA - UPROSTRED V KLOBOUKU

VEVERKA - HORNI RADA 3. ZLEVA
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ve Vídni se vyučil ševcovskému řemeslu 
a zde je také jako ševcovský tovaryš provo-
zoval; později pracoval jako kočí na kníže-
cím velkostatku na  Novém dvoře, kde se 
seznámil s Marii Schellovou z Hlohovce č. 
205,  kterou si v roce 1930 vzal. V roce 1939 
si koupili od Fabiána Grbavčice dům č.p. 
116.
Po 2. světové válce pracoval opět jako 
švec, a  to v  Lednici v  Baťově opravně 
obuvi (rohový dům na náměstí naproti 
Zámeckému hotelu), po komunistickém 
převratu  přešla tato opravna pod Obno-
vu (v domě U Weltrů – dnes květinářství 
u  kruhového objezdu). Tady vydržel až 

do důchodu, tj. do roku 1969. V důchodu 
pracoval krátce v opravně obuvi ve Valti-
cích na náměstí.
V  roce 1980 dostal od Místního národní-
ho výboru v Hlohovci povolení k „drobné 
činnosti“ v Hlohovci, aby mohl nakupovat 
potřebný materiál. Tuto činnost prováděl 
až do své smrti.
dnešní ulice Šulaperk č. 116

Kurka Michael

nar. 1907, † 1966
v roce 1933 si vzal Kateřinu Kašníkovou z č. 
170
dnešní ulice Dolní konec 163 TOMAS KNEZLIK SE SESTRAMIKNEZLIK TOMAS

Ráda bych touto cestou oslovila majitele fotek, na kterých je třeba jen částečný interiér místního kostela, aby 

mi fotky zapůjčili nebo naskenované poslali na adresu marie.sitkova@seznam.cz. Může se jednat o fotky ze 

svateb, pohřbů či jiných akcí před rokem 1975 – pokud možno s přibližným rokem pořízení. 

Také bych uvítala jakékoliv informace či fotografi e do rubriky „živnosti a živnostníci“, týkající se stolařů či tesařů:

Jakub Slunský, nar. 1874, Dědina č. 1 – stolař

Jan Drobilič, nar. 1894, Dolní konec 112 – tesař.

Informace z obce

VÝPIS USNESENÍ
z 20. veřejného zasedání Zastupitelstva obce Hlohovec

ve volebním období 2018-2022, konaného dne 18.05.2022

Návrh usnesení č. 1/20/2022: 

Zastupitelstvo obce Hlohovec schválilo ověřovateli zápisu Mgr. Syl-
vu Vlašicovou a Karla Vlašice.

Návrh usnesení č. 2/20/2022: 

Zastupitelstvo obce Hlohovec schválilo návrhovou komisi ve složení 
předseda Marie Bartošíková, členové MUDr. Marta Drobiličová a Franti-
šek Jankovič.

Návrh usnesení č. 3/20/2022: 

Zastupitelstvo obce Hlohovec schválilo navržený program jednání. 
 
Návrh usnesení č. 4/20/2022: 

Zastupitelstvo obce Hlohovec schválilo strategický plán rozvoje 
obce Hlohovec pro období 2022 – 2027. (Příloha č. 2 tohoto zápisu).

Návrh usnesení č. 5/20/2022:

Zastupitelstvo obce Hlohovec neschválilo zveřejnit záměr prodeje 
pozemku p. č. 1549/2, orná půda o výměře 77 m2 v k. ú. Hlohovec.

Návrh usnesení č. 6/20/2022: 

Zastupitelstvo obce Hlohovec schválilo uzavření darovací smlou-
vy na pozemek p. č. 1564/57, vinice o výměře 210 m2 v k. ú. Hlohovec, 
který byl vytvořen na základě geometrického plánu č. 1412-24/2022, 
vyhotovený Ing. Pavlem Grée, U Sokolovny 865, Moravská Nová Ves 
z pozemku p. č. 1564/34, vinice v k. ú. Hlohovec mezi paní Kateřinou 
Vlašicovou, bytem U sadů 389, Hlohovec a obcí Hlohovec, se sídlem 
Hlavní 75, Hlohovec a  pověřilo starostu podpisem smlouvy. Obec 
Hlohovec nebude požadovat fi nanční příspěvek za zhodnocení po-
zemku p.č. 1564/58 a p.č. 1564/34 v k.ú. Hlohovec v důsledku vybu-
dování vodovodního řadu procházejícího pozemkem p.č. 1564/57 
v k.ú. Hlohovec.

Návrh usnesení č. 7/20/2022: 

Zastupitelstvo obce Hlohovec schválilo uzavření darovací smlouvy 
na pozemek p. č. 1564/55, orná půda o výměře 141 m2 v k. ú. Hlohovec, 
který byl vytvořen na základě geometrického plánu č. 1412-24/2022, vy-
hotovený Ing. Pavlem Grée, U Sokolovny 865, Moravská Nová Ves z po-
zemku p. č. 1564/32, orná půda v k. ú. Hlohovec mezi paní Zdeňkou Slun-
skou, bytem Dědina 149, Hlohovec a obcí Hlohovec, se sídlem Hlavní 75, 
Hlohovec a pověřilo starostu podpisem smlouvy. Obec Hlohovec nebu-
de požadovat fi nanční příspěvek za zhodnocení pozemku p.č. 1564/56, 
a p.č. 1564/32 v k.ú. Hlohovec v důsledku vybudování vodovodního řadu 
procházejícího pozemkem p.č. 1564/55 v k.ú. Hlohovec.

Návrh usnesení č. 8/20/2022: 

Zastupitelstvo obce Hlohovec schválilo uzavření darovací smlouvy 
na pozemek p. č. 1564/53, orná půda o výměře 135 m2 v k. ú. Hlohovec, 
který byl vytvořen na základě geometrického plánu č. 1412-24/2022, vy-
hotovený Ing. Pavlem Grée, U Sokolovny 865, Moravská Nová Ves z po-
zemku p. č. 1564/29, orná půda v k. ú. Hlohovec mezi paní Marií Garčico-
vou, bytem U sadů 381, Hlohovec a obcí Hlohovec, se sídlem Hlavní 75, 
Hlohovec a pověřilo starostu podpisem smlouvy. Obec Hlohovec nebu-
de požadovat fi nanční příspěvek za zhodnocení pozemku p.č. 1564/54, 
a p.č. 1564/29 v k.ú. Hlohovec v důsledku vybudování vodovodního řadu 
procházejícího pozemkem p.č. 1564/53 v k.ú. Hlohovec.

Návrh usnesení č. 9/20/2022: 

Zastupitelstvo obce Hlohovec schválilo uzavření darovací smlouvy 
na pozemek p. č. 1564/51, orná půda o výměře 141 m2 v k. ú. Hlohovec, 
který byl vytvořen na základě geometrického plánu č. 1412-24/2022, 
vyhotovený Ing. Pavlem Grée, U  Sokolovny 865, Moravská Nová Ves 
z pozemku p. č. 1564/27, orná půda v k. ú. Hlohovec mezi paní Annou 
Balšínkovou, bytem U sadů 394, Hlohovec a obcí Hlohovec, se sídlem 
Hlavní 75, Hlohovec a pověřilo starostu podpisem smlouvy. Obec Hlo-
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hovec nebude požadovat fi nanční příspěvek za zhodnocení pozemku 
p.č. 1564/52, a p.č. 1564/27 v k.ú. Hlohovec v důsledku vybudování vo-
dovodního řadu procházejícího pozemkem p.č. 1564/51 v k.ú. Hlohovec.

Návrh usnesení č. 10/20/2022: 

Zastupitelstvo obce Hlohovec schválilo uzavření darovací smlouvy 
na pozemek p. č. 1564/48, orná půda o výměře 135 m2 v k. ú. Hlohovec, 
který byl vytvořen na základě geometrického plánu č. 1412-24/2022, vy-
hotovený Ing. Pavlem Grée, U Sokolovny 865, Moravská Nová Ves z po-
zemku p. č. 1564/23, orná půda v k. ú. Hlohovec mezi manžely Josefem 
a Renátou Škodovými, bytem U sadů 314, Hlohovec a panem Josefem 
Škodou, bytem U sadů 314, Hlohovec a obcí Hlohovec, se sídlem Hlav-
ní 75, Hlohovec a pověřilo starostu podpisem smlouvy. Obec Hlohovec 
nebude požadovat fi nanční příspěvek za zhodnocení pozemku p.č. 

1564/23, a p.č. 1564/49 v k.ú. Hlohovec v důsledku vybudování vodo-
vodního řadu procházejícího pozemkem p.č. 1564/48 v k.ú. Hlohovec.

Návrh usnesení č. 11/20/2022: 

Zastupitelstvo obce Hlohovec schválilo uzavření smlouvy na zrušení 
předkupního práva jako práva věcného ve prospěch obce Hlohovec na 
pozemku p. č. 1696/3, zahrada o výměře 198 m2, pozemku p. č. 1696/5, 
zastavěná plocha a nádvoří o výměře 143 m2, součástí je stavba, Hloho-
vec, č.p. 604, rod. dům, stavba stojí na pozemku p. č. 1696/5 a pozemku 
p. č. 1699/2, zahrada o výměře 56 m2 vše v k. ú. Hlohovec bezúplatně 
a pověřilo starostu podpisem smlouvy.

V Hlohovci dne 18. 5. 2022
Ing. Jaroslav Hajda

starosta obce Hlohovec

VÝPIS USNESENÍ
z 21. veřejného zasedání Zastupitelstva obce Hlohovec

ve volebním období 2018-2022, konaného dne 13.6.2022

VÝPIS USNESENÍ
z 22. veřejného zasedání Zastupitelstva obce Hlohovec

ve volebním období 2018-2022, konaného dne 15.8.2022

Návrh usnesení č. 1/21/2022: 

Zastupitelstvo obce Hlohovec schválilo ověřovateli zápisu Antonína 
Koryčánka a Ing. Janu Fabičovicovou.

Návrh usnesení č. 2/21/2022: 

Zastupitelstvo obce Hlohovec schválilo návrhovou komisi ve složení 
předseda Karel Vlašic, členové Josef Lípa a MVDr. Iva Pivodová.

Návrh usnesení č. 3/21/2022: 

Zastupitelstvo obce Hlohovec schválilo navržený program jednání. 

Návrh usnesení č. 4/21/2022: 

Zastupitelstvo obce Hlohovec schválilo v souladu s ustan. § 84 odst. 
2 písm. b) zákona č. 128/2000 Sb., o  obcích (obecní zřízení), ve znění 
pozdějších předpisů, a podle ustan. § 6 vyhlášky č. 220/2013 Sb., o po-
žadavcích na schvalování účetních závěrek některých vybraných účet-
ních jednotek (dále jen “vyhláška”), účetní závěrku obce Hlohovec, IČO: 
00283151, za rok 2021 sestavenou k rozvahovému dni 31. 12. 2021. ZO 
sepsalo podle ustan. § 11 vyhlášky o schvalování účetní závěrky za rok 
2021 protokol (Příloha č. 1 tohoto zápisu).

Návrh usnesení č. 5/21/2022: 

Zastupitelstvo obce Hlohovec schválilo v souladu s ustan. § 84 odst. 
2 písm. b) zákona č. 128/2000 Sb., o obcích, ve znění pozdějších před-
pisů, a podle ustan. § 17 odst. 7 písm. a) zákona č. 250/2000 Sb., o roz-
počtových pravidlech územních rozpočtů, ve znění pozdějších předpisů, 

Návrh usnesení č. 1/22/2022: 

Zastupitelstvo obce Hlohovec schválilo ověřovateli zápisu Ing. Rad-
ka Bergauera a Josefa Lípu.

Návrh usnesení č. 2/22/2022: 

Zastupitelstvo obce Hlohovec schválilo návrhovou komisi ve složení 
MUDr. Marta Drobiličová, členové Zdeněk Garčic a Ing. Jiří Vlk.

Návrh usnesení č. 3/22/2022: 

Zastupitelstvo obce Hlohovec schválilo navržený program jednání. 

závěrečný účet obce Hlohovec za rok 2021 vyjádřením souhlasu s celo-
ročním hospodařením s výhradou, a přijímá nápravné opatření k odstra-
nění nedostatků zjištěných při přezkoumání hospodaření (Příloha č. 2 
tohoto zápisu).

Návrh usnesení č. 6/21/2022:

Zastupitelstvo obce Hlohovec vzalo na vědomí závěrečný účet DSO 
LVA za rok 2021. Příloha č. 3 zápisu.

Návrh usnesení č. 7/21/2022: 

Zastupitelstvo obce Hlohovec schválilo dotaci pro Základní školu 
Lednice, IČ 60680270, se sídlem Břeclavská 510, 691 44 Lednice dle žá-
dosti ze dne 1.6.2022 ve výši 125.000 Kč.

Návrh usnesení č.8/21/2022: 

Zastupitelstvo obce Hlohovec schválilo fi nanční příspěvek pro Řím-
skokatolickou farnost Valtice, nám. Svobody 5, 69142 Valtice ve výši 300 
000 Kč za účelem výměny střešní krytiny kostela Sv. Bartoloměje v Hlo-
hovci a pověřilo starostu podpisem darovací smlouvy.

 
Návrh usnesení č. 9/21/2022:

Zastupitelstvo obce Hlohovec schválilo rozpočtové opatření č. 
4/2022. Příloha č. 4 zápisu.

V Hlohovci dne 13. 6. 2022
Ing. Jaroslav Hajda

starosta obce Hlohovec

Návrh usnesení č. 4/22/2022: 

Zastupitelstvo obce Hlohovec schválilo darovací smlouvu s Římsko-
katolickou farností Valtice, IČ 60680628, se sídlem nám. Svobody 5, 691 
42 Valtice ve výši 500 000 Kč za účelem převodu části výtěžku fi nanč-
ní sbírky na výměnu střešní krytiny kostela Sv. Bartoloměje v Hlohovci 
z transparentního účtu č. 308898830/0300 a pověřilo starostu jejím pod-
pisem.

Návrh usnesení č. 5/22/2022: 

Zastupitelstvo obce Hlohovec schválilo prodej části pozemků p. č. 
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1618/10, p. č. 1867/3, p. č. 1867/4 a p. č. 1867/5 vše v k. ú. Hlohovec, které 
byli geometrickým plánem č.p. 1404-235/2021 odděleny a z nich nově 
vytvořeny pozemky p. č. 1618/28 o výměře 6 m2, p. č. 1867/209 o výmě-
ře 1 m2, p. č. 1867/208 o výměře 12 m2 a p. č. 1867/207 o výměře 8 m2, 
všechny v k. ú. Hlohovec za cenu znaleckého posudku ve výši 13 500 Kč 
a nákladů spojených s prodejem pozemků.

Návrh usnesení č. 6/22/2022: 

Zastupitelstvo obce Hlohovec neschválilo zveřejnit záměr pro-

deje pozemku p. č. 850/1, zahrada o výměře 181 m2 v k. ú. Hloho-
vec.

Návrh usnesení č. 7/22/2022:

Zastupitelstvo obce Hlohovec schválilo rozpočtové opatření č. 
6/2022. Příloha č. 2 zápisu.

V Hlohovci dne 15. 8. 2022
Ing. Jaroslav Hajda

starosta obce Hlohovec

Volby

Vážení občané, nezadržitelně se blíží komunální volby. I my jsme opět se-

stavili kandidátní listinu se jmény lidí, kteří jsou ochotni zastupovat zájmy 

občanů v obecním zastupitelstvu. 

1. Bartošíková Marie

2. Vlk Jiří Ing.

3. Vlašic Karel

4. Koberová Barbora Mgr.

5. Vlková Kateřina Ing.

6. Bartošík František

7. Michalica Cyril

8. Vachůtová Jitka DIS.

9. Garčic Josef

10. Sadílek Marek

11. Vlašic Josef

12. Gricová Marie MUDr.

13. Žemličková Marta

14. Jakubeková Karla

15. Vlašic Karel

Naším cílem je stále pěknější Hlohovec se spokojenými občany.

Chceme Vás pozvat k těmto volbám a popřát nám všem šťastnou volbu při 

výběru kandidátů.
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POZVÁNKA K VOLBÁM 

DO ZASTUPITELSTVA OBCE HLOHOVEC 2022

Sdružení nezávislých kandidátů Hlohovec si Vás dovoluje pozvat k letošním volbám 

do obecního zastupitelstva, které se konají ve dnech 23. - 24. září 2022.

Tyto volby budou již šesté, kdy se budeme ucházet o Vaši přízeň. V minulých volbách 

od Vás našich kandidáti získali nejvíce hlasů ze všech a i letos bychom rádi navázali na 

tento úspěch.

Letos kandidují:

1. Antonín Koryčánek  9. Mgr. Elena Výtisková

2. Ing. Martin Křen                    10. Ing. Klára Létalová

3. Zdeněk Garčic  11. Ing. Vojtěch Pixa

4. Ing. Radek Bergauer 12. Ing. Marie Dohnalová

5. František Jankovič  13. Michal Trpišovský

6. Mgr. Sylva Vlašicová 14. Martin Doležal

7. Marta Pixová   15. Radim Výtisk

8. Leoš Pekárek

Proč kandidujeme:

Mnozí z nás se aktivně zapojují a angažují při dění v Hlohovci (hody, chasa, krojový ples-ná-
cvik besedy, sport-organizace fotbalu, vedení žáků, základny, místní vinaři), a proto bychom 
rádi spolurozhodovali o chodu obce.

Náš program:

- Dokončení nového územního plánu obce
- Vybudování záchytného parkoviště pro odlehčení dopravní situace v obci
- Revitalizace sportovního areálu
- Podpora zájmových organizací, školství, sportu a ostatních volnočasových aktivit
- Pokračování v rekonstrukcích chodníků v obci
- Podílet se v rámci LVA na vybudování cyklostezky podél silnice Valtice – Hlohovec a Ledni-

ce – Valtice
- Zpevnění cest ve vinařských uličkách
- Podpora sociálního bydlení v rámci ORP Břeclav
- Podpora místních podnikatelů a vinařů
- Naslouchat názorům občanů a neprosazovat vlastní
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Blahopřejeme
Duben       
Candrová Jarmila  60 let
Kurková Monika 88 let
Vlašicová Alena 60 let
Krýsa Vlastimil 60 let
Rakošová Marta 82 let
Grandič Karel 80 let
Vališ Ludvík 89 let

Květen
Radkovičová Anna 83 let
Vlašicová Kateřina 82 let
Vlková Jindřiška 87 let
Benešová Marie 70 let
Vlková Žofi e 88 let
Garčicová Marie 85 let

Červen
Sítková Jarmila 82 let
Borovec Libor 60 let
Pekárek František 81 let
Červenec Květoslav 60 let
Czuková Ludmila 81 let
Krýsová Marta 80 let
Grbavčic Jan 80 let

Červenec
Pekárková Marie 83 let
Malčicová Anna 85 let
Kolečkářová Ludmila                 70 let
Stránský Zdeněk 70 let

Srpen
Balšínková Anna 84 let
Vaškovičová Anna 83 let
Michalicová Marie 87 let
Radkovičová Růžena                 88 let
Balgová Ludmila 70 let
Orlická Marie 82 let

Společenská rubrika


